

Referat af bestyrelsesmøde den 13.12.2018, kl. 18 – 21,

Sted: Lars Hagens, lægeklinik, Axel Torv 6, Næstved

Deltagere: Sabine, Claus, Michael, Anne Mette og Bente

Dagsorden:

1. Godkendelse af referat fra 19.4.18 og dagsordenen i dag:

Begge dele blev godkendt.

2. Orientering, Michael:

Autismeforeningen på Landsplan:

Spørgeskemaundersøgelse: Der er besvarelse fra 1/5 del af de adspurgte.

Vi har lavet en PP-præsentation af resultaterne, som først kan offentliggøres, når den er blevet drøftet i HB. Den viser, at

- man ønsker korte arrangementer om aftenen med varierende temaer frem for week-end-arrangementer som familiedag
- voksne medlemmer med ASF og deres familiemedlemmer føler sig forbigået
- der er et massivt ønske om at kunne betale Sikon-kurser eller at få noget lignende lokalt.
- man ønsker større politisk aktivitet på lokalt plan
- man ønsker større hjælp og vejledning i forhold til ens forhandlinger med offentlige instanser

Kommentarer dagsdato: Vi bestræber os på at opfylde vore medlemmers ønsker ved at tilbyde diverse foredrag og temaarrangementer. Vi er godt på vej med vores Brætspilscafé i Næstved. Vi foreslår et lukket facebook-forum udelukkende for mennesker med autisme. Hertil skal vi lave et regelsæt med etiske retningslinier, og vi skal udpege/finde en person, der gerne vi være bestyrer af siden. Michael har søgt midler til kursus for DH-medlemmer. Vi gør vores bedste vedrørende hjælp og vejledning i forhold til forhandling med offentlige Instanser, men vi er kun forældre, derfor ønsker vi i større grad at kunne henvise til rådgivning fra Landsforeningen Autisme.

Lancering af ny hjemmeside:

Hjemmesiden blev lanceret den 22. oktober og præsenteret på repræsentantskabsmødet dog med nogle mangler på de vitale dele af hjemmesiden. Hjemmesideudbyderen har tilsyneladende ikke givet nogle nøgle-personer begrænset adgang til redigeringen, f.eks. de webansvarlige i kredsene og redaktøren for forsiden boks "Arrangementer i kredsene". Samtidigt blev redigeringsadgangen til vores gamle hjemmeside lukket. Vi har heller ikke fået oplysning om en anden vital del for kredsene, nemlig en nyhedsbrev-funktion for at kunne sende nyhedsbreve alene til kredsens medlemmer.

Opbygningen af vores nye hjemmeside er et dyrt projekt for foreningen og resultatet har været længe undervejs. I min vurdering viser forløbet, at det et dårligt administrativt håndværk af vores forening, fordi man ikke kunne tvinge udbyderen at levere på aftalte tidspunkter. I betragtning af sagens alvor har jeg bedt om en drøftelse på HB-mødet den 19.-20. Januar.

Kommentarer dd: Noget af ovenstående er ikke mere aktuelt.

Vores forslag vedr. billige Sikon-kurser:

Der nedsættes et kursusudvalg der bl.a. skal kigge på billigere lokale kurser, organisering af SIKON afdelingen og klubtilbud til unge autister. (Brian Andersen, Lars Grønlund, Michael Weyand og Peter

Jensen). Jeg fornemmer, at HB ikke vil lave meget om på SIKON, og fornemmer også, at de fleste kredse har løst problemet ved at tilbyde billige og konkurrerende kurser.

Vores forslag vedr. udvidet socialrådgivning:

Der nedsættes et udvalg der skal kigge på økonomi og arbejdsopgaver omkring socialrådgivning/juridisk rådgivning.

Gode forslag, vedtaget på repræsentantskabsmødet:

- Undersøgelse vedr. unge og voksne med autisme. Hvordan er deres livskvalitet nu, hvordan bor de, og hvad laver de, Flex, skånejob, aktivitetscenter, ordinært arbejde eller uddannelse i så fald hvad? Der skal findes en samarbejdspartner.
- Podcastserie med gode oplægsholdere, så forældre derhjemme kan tilegne sig lidt viden om mennesker med autisms særlige måde at være i verden på med emner som f.eks. hvad virker som gode opdragelsesmetoder mm.?
- Foreningen udsender et politikpapier f.eks. 4 gange om året til lokale DH medlemmer udpeget af LA med aktuelle politiske emner, som vedrører mennesker med autisme og som disse medlemmer kan tage op i handicaprådene. F.eks. skolevægning, borgeres betaling for almene botilbud og lignende.
- Der skal udarbejdes en folder til arbejdsgivere og jobcentre, om hvad der skal tages særligt hensyn til, når man ansætter og samtaler med mennesker med autisme. En folder der meget kort fortæller, hvad autisme er og rigtig meget om, hvilke forholdsregler en arbejdsplads skal lave så som veldefinerede opgaver, struktur m.m. Den skal være meget klar og tydelig
- Foreningen udarbejder et politikpapier vedr. boligpolitik for autister. Bofællesskab/ kollektiv/ boliger for familier med voksne børn med autisme. Forældre kan hjælpe hinanden og hinandens børn i tilfælde af f.eks. dødsfald.

Bisidderprojektet:

I Januar og februar skal vi finde frivillige, som vil påtage sig bisidderhvervet og deltage på bisidderkurset i slutningen af marts.

Kommentarer dd: Michael sender mail til alle formænd med opfordring om at finde/udpege bisiddere.

Ansøgninger til Lokalpuljen som DH forvalter (svaret forventes medio december):

- **Bliver personer med autisme eller ADHD overset på arbejdsmarkedet? (2. april – autismedagen)** Majbrit Bogø, administrerende direktør for Fonden SOVI, og Det nationale Autismeinstitut. Målgruppe: UU-vejledere, jobcentre, arbejdsmarkedspolitikere og arbejdsmarkedsorganisationer
- **Få indflydelse i kommunen (september 2019)**
På kurset får du: indsigt i kommunale beslutningsprocesser og beslutningstagernes forskellige roller; redskaber til dialog med kommunen og viden om, hvordan din forening kan arbejde systematisk med lokal lobbyisme. Der vil være mulighed for sparring på jeres lokale mærkesager.
Målgruppe: DH-repræsentanter

Fra vores egen verden:

Sabine og Line stopper i bestyrelsen, vi skal allerede nu vælge ny kasserer. Jeg (Michael) vil fortsætte efter generalforsamlingen, dog ikke som bestyrelsesformand.

Helene og Claus Bo har været kredsens repræsentanter ved årets repræsentantskabsmødet, og det gjorde de med stort engagement. Vi burde blive bedre til at opfordre medlemmer udenfor bestyrelsen at påtage sig enkelte opgaver, som Sabine har gjort det ved brætspilklubben. Måske kunne vi have det som et indsatsområde.

Bente, Helene, Claus Bo og Birthe gør en meget god indsats i DH-regi.

Måske kan rekrutteringen af bisiddere få flere medlemmer på banen.

Kommentarer dd: Sabine fortsætter indtil videre, da hun ikke er på valg i år, tak for det Sabine. Sabine ønsker focus på større opgavefordeling. Se også dagsordens pkt. 7.

Vi har fået vores eget CVR-nr.

CVR-nummer: 39978962

Foreningens navn: Landsforening Autisme, Kreds Storstrøm

Adresse: Fynsvej 6, 4654 Faxe Ladeplads

Sabine Haugelund Hagens

Email: autismestorstroem@outlook.dk

Foreningens kaldenavn er: Autismeforening Storstrøm

Vores konto er nu NemKonto, og foreningen er tilmeldt den digitale postkasse.

3. Årshjul, med datoer for alle arrangementer:

Årshjulet blev vedtaget. Årshjulet er vedhæftet dette referat.

Årshjulet indeholder netværkscaféer og hovedbestyrelsesmøder mm. samt nedenstående arrangementer:

Mit barn skal starte uddannelse.....	17.1.19	
Bestyrelsesmøde over Skype den	28.2.19	kl. 17-20.
Dato for generalforsamling den	21.3.19	incl. program om KLAP og Klar til Start
Konstituerende bestyrelsesmøde den	?	aftales i den ny bestyrelse
Bisidderkursus i Høje Tåstrup,	30.3.19	se pkt. 2 om Bisidderprojektet
Autismedagen,	2.4.19	se pkt. 2 om ansøgninger til Lokalpuljen ...
Der er Østmøde i maj.	? .5.19	Vi er ikke ansvarlige for indkaldelsen.
Familiedagen 2019	prim. 6.19	forsøges afholdt i samarbejde med Autisme
4700, Michael tager kontakt. Vi foreslår mødested	Avnø Naturcenter.	Anne Mette tager kontakt
hertil, så snart datoen er fundet.		
Langt bestyrelsesmøde i august	31.8.19	10-15 + DH-repræsentanter en del af mødet.
Få indflydelse i kommunen	? .9.19	se pkt.2 om ansøgninger til Lokalpuljen ...
Resten af efteråret – se pkt. 5		

4. Fremtidig kommunikationsstrategi (Michael)

Vi er tilmeldt virksomhedsregistret, hvor man ved siden af ens officielle navn kan angive et såkaldt kaldenavn, som er **Autismeforening Storstrøm**. Michael forslår, at vi bruger kaldenavnet i fremtiden. Vedtaget

- Der arbejdes hårdt på at få ny hjemmeside og nyhedsbrev på plads – gerne inden året er gået. Hold hele tiden øje og meld tilbage til Michael med kommentarer og rettelser ☺. Michael foreslår en mere personlig præsentation på kredsens hjemmeside. Vi sender hver især et lille billede og lille beskrivelse af os selv til Michael.
- Hvem styrer facebook? Det gør Michael fra nu af og formulerer regler for god færdsel.
- Egen folder. Sabine vil udforme den og det blev foreslået at SOVI kan foretage trykningen.
- Andre ideer? Folder om Landsforeningen ønsker vi fortsat.

5. Fremtidigt strategi vedr. Kurser

Vil gerne lave temaaftener som en slags grundkursus i Autisme for pårørende.

F.eks. 3-4 aftener i efteråret, evt. med Trine Uldahl eller Mette Albrechtsen, ACS.

Vi vil gerne øge samarbejdet med AutismeCenter Storstrøm, i den udstrækning de har ressourcer til det.

6. Gensidig orientering fra Netværkscaféerne og BrætspilCafé.

Skal vi involvere andre medlemmer i organiseringen?

Det har vi også i Naskov planer om og vil præsentere dette den 10.1.19 i caféen for unge og voksne med autisme.

Vi spørger Tobias den 10.1. om han vil være bestyrer af lukket facebookside.

7. Ny kasserer,

som starter primo 2019. Sabine vi spørge Jette, om hun har mod på opgaven.

8. Eventuelt

Claus er på valg og genopstiller ikke som bestyrelsesmedlem til generalforsamlingen 2019.

Michael udsender nyhedsbrev fra sin gamle mail og ønsker alle god jul, og tilføjer for en sikkerheds skyld arrangementsdatoen den 17.1.

Vi vedtog et princip om, at når vi påtager os/ pålægger hinanden opgaver, så har vi lov til at handle fuldstændigt selvstændigt uden at skulle spørge de andre først.

Et ønske om endnu et Maja Toudal foredrag, venter til næste forår.

Vi beslutter fortsat at bruge Outlook til kommunikation med medlemmerne. Hvad er kodeordet?

Næste bestyrelsesmøde – se pkt 3.

Ref. Bente